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Dames en Heren,

Uw commissie heeft dit wetsvoorstel besproken tijdens 
haar vergadering van 26 september 2023.

I. — INLEIDENDE UITEENZETTING

De heer Peter De Roover (N-VA) legt uit dat er eind 
2020 een verlaagd btw-tarief (van 21 naar 6 %) voor de 
afbraak en de heropbouw van woningen werd ingevoerd. 
Deze relancemaatregel, die in volle coronacrisis werd 
genomen, loopt eind dit jaar af. Dat is dus zeer binnenkort 
en dat is ook de reden waarom de spreker tijdens de 
vorige plenaire vergadering de urgentie heeft gevraagd 
voor de behandeling van dit wetsvoorstel. Deze urgentie 
werd echter niet verleend maar dat belet echter niet 
dat het voorliggende wetsvoorstel thans reeds in deze 
commissie ter bespreking voorligt.

De bekommernis over de afloop van deze maatregel 
wordt breed gedeeld en dit zowel over de banken van 
de meerderheid en de oppositie heen. De minister van 
Financiën, met name de heer Vincent Van Peteghem 
(cd&v), deelt ook deze bekommernis maar hij gaf aan 
dat er voorlopig nog geen overeenstemming is gevonden 
binnen de Vivaldi-regering om deze kwestie te beslechten.

Dit interne gehakketak binnen de Vivaldi-regering 
leidt echter tot heel wat slachtoffers aangezien heel wat 
opgestarte projecten niet zullen beëindigd zijn op 31 de-
cember 2023. De gezinnen en ontwikkelaars verdienen 
daarom snel duidelijkheid en rechtszekerheid.

De in 2022 gewijzigde Europese btw-richtlijn maakt 
het mogelijk om in dergelijke gevallen een verlaagd 
btw-tarief toe te kennen zoals reeds in 2020 gebeurde. 
De fractie van de spreker acht het verstandig om thans 
opnieuw gebruik te maken van deze richtlijn zoals ook 
opgenomen in onderhavig wetsvoorstel.

Daarnaast merkt de spreker op dat er de komende ja-
ren, in het licht van de klimaatdoelstellingen, een belang-
rijke uitdaging op ons wacht om het woonpatrimonium 
te renoveren en te verduurzamen. Met het oog op het 
behalen van de hoge standaarden inzake isolatie, zul-
len heel wat woningen echter moeten afgebroken en 
heropgebouwd worden. Vanuit dat oogpunt is de btw-
verlaging een belangrijke incentive om het verouderde 
woningpatrimonium grondig en met respect voor de 
hoge bouwstandaarden te vernieuwen teneinde de 
klimaatdoelstellingen te behalen. Daarnaast betekent 
deze maatregel een steun voor de vastgoed- en de 
bouwsector die thans in moeilijk vaarwater verkeren.

mesDames, messieurs,

Votre commission a examiné cette proposition de loi 
au cours de sa réunion du 26 septembre 2023.

I. — EXPOSÉ INTRODUCTIF

M. Peter De Roover (N-VA) explique qu’un taux 
réduit de TVA (de 21 à 6 %) pour la démolition et la 
reconstruction des habitations a été instauré à la fin de 
l’année 2020. Cette mesure de relance, prise en pleine 
crise du coronavirus, expirera à la fin de cette année, 
c’est-à-dire très prochainement. C’est aussi pourquoi 
l’intervenant a demandé l’urgence pour la proposition 
de loi l’examen au cours de la dernière séance plénière. 
L’urgence ne lui a toutefois pas été accordée. Il n’en 
demeure pas moins que cette proposition de loi est déjà 
examinée actuellement au sein de cette commission.

Les préoccupations relatives à la fin de cette mesure 
sont largement partagées, tant sur les bancs de la majorité 
que par l’opposition. Bien que M. Vincent Van Peteghem 
(cd&v), ministre des Finances, partage également cette 
préoccupation, il a indiqué qu’aucun consensus n’avait 
encore été trouvé au sein de la coalition Vivaldi pour 
trancher cette question.

Les querelles internes de la coalition Vivaldi font 
toutefois de nombreuses victimes dès lors que bon 
nombre de projets déjà entamés ne seront pas terminés 
le 31 décembre 2023. C’est pourquoi les ménages et 
les promoteurs immobiliers ont rapidement besoin de 
clarté et de sécurité juridique.

La directive européenne sur la TVA modifiée en 2022 
permet d’accorder un taux de TVA réduit dans ces cir-
constances, comme ce fut le cas en 2020. Le groupe 
de l’intervenant estime qu’il est judicieux de se référer 
à nouveau à cette directive à présent, comme le prévoit 
la proposition de loi à l’examen.

L’intervenant fait en outre observer que, compte tenu 
des objectifs climatiques, un défi de taille nous attend dans 
les prochaines années, à savoir rénover le patrimoine 
résidentiel d’une manière durable. Pour atteindre les 
normes élevées en matière d’isolation, nombre d’habi-
tations devront toutefois être démolies et reconstruites. 
Dans cette optique, la réduction de la TVA constitue un 
incitant majeur à rénover en profondeur le patrimoine 
résidentiel vétuste dans le respect des normes élevées 
en matière de construction dans le but d’atteindre les 
objectifs climatiques. Cette mesure soutiendrait en 
outre le secteur de l’immobilier et de la construction, 
qui traverse aujourd’hui une période difficile.
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De Vlaamse regering hecht hier ook heel veel belang 
aan en heeft gisteren in het kader van septemberverkla-
ring beslist om in het kader van de Vlaamse sloop- en 
heropbouwpremie verdere inspanningen te leveren. 
Bijgevolg zou het passend zijn dat er ook op federaal 
niveau een beleid wordt gevoerd dat daaraan kan ge-
koppeld worden.

De spreker stipt aan dat de voorwaarde dat de wo-
ning slechts een totale bewoonbare oppervlakte mag 
hebben van niet meer dan 200 m² wordt opgeheven. 
Grote gezinnen dienen ook de mogelijkheid te hebben 
om een weinig klimaatvriendelijke woning af te breken 
en te heropbouwen tot een energiezuinige woning. 
Hetzelfde geldt voor zorgwoningen. Bovendien geldt deze 
beperking van 200 m2 niet voor de 32 centrumsteden. 
Dit wetsvoorstel beoogt deze voorwaarde dan ook voor 
iedereen op te heffen.

Tot slot meent de spreker dat de creatie van de rechts-
zekerheid voor de betrokken gezinnen en ontwikkelaars 
en de realisatie van heel wat belangrijke uiteenlopende 
doelstellingen de verschillende politieke fracties binnen 
deze commissie zullen overtuigen om het voorliggende 
wetsvoorstel goed te keuren.

II. — BESPREKING

De heer Marco Van Hees (PVDA-PTB) merkt op dat dit 
wetsvoorstel sterke gelijkenissen vertoont met het wets-
voorstel houdende de verlenging van het verlaagd btw-
tarief voor de afbraak en de heropbouw (DOC 55 2603/001 
tot 4). Het enige verschil situeert zich op het niveau van 
de afschaffing van de beperking van 200 m2.

De heer Wouter Beke (cd&v) erkent dat zijn fractie 
een gelijkaardig wetsvoorstel heeft ingediend. Hij erkent 
de vele doelstellingen die deze maatregel kan realiseren 
maar hij wijst op de lopende begrotingsoefening die thans 
binnen de regering wordt gemaakt en waarbij de even-
tuele verlenging van deze maatregel wordt besproken.

Er is echter een belangrijk verschil met name dat in 
het voorliggende wetsvoorstel de beperking van 200 m2 
wordt opgeheven. De spreker merkt op dat deze grens 
wel in zijn wetsvoorstel is opgenomen alsook in de hui-
dige regeling. Hij begrijpt echter niet goed waarom deze 
beperking plots wordt opgeheven omdat de opheffing 
van deze grens hem weinig doelmatig en efficiënt lijkt. 
Eertijds werd voor deze grens geopteerd zodoende de 

Le gouvernement flamand y accorde également une 
très grande importance. Il a décidé hier, dans le contexte 
de sa déclaration de septembre, de renforcer ses efforts 
en ce qui concerne la prime flamande à la démolition 
et à la reconstruction. Il conviendrait dès lors de mener 
également, au niveau fédéral, une politique qui pourrait 
y être associée.

L’intervenant souligne que la condition selon laquelle 
la superficie habitable totale du logement ne peut pas 
excéder 200 m² est supprimée. Les familles nombreuses 
doivent également pouvoir démolir une habitation éner-
givore pour la remplacer par une habitation à basse 
consommation d’énergie. Il en va de même pour les 
immeubles d’habitat accompagné. Qui plus est, cette 
limitation à 200 m2 ne s’applique pas aux 32 villes-centres. 
La proposition de loi à l’examen vise dès lors à abroger 
cette condition pour tous.

Enfin, l’intervenant estime que l’argument de la pro-
curation d’une sécurité juridique aux ménages et aux 
promoteurs concernés et l’argument de la réalisation de 
nombreux objectifs divers et importants convaincront 
les différents groupes politiques de cette commission 
d’adopter la proposition de loi à l’examen.

II. — DISCUSSION

M. Marco Van Hees (PVDA-PTB) fait observer que la 
proposition de loi à l’examen présente de fortes simili-
tudes avec la proposition de loi relative à la prolongation 
de l’application du taux réduit de TVA pour la démolition 
et la reconstruction (DOC 55 2603/001 à 4). Elles ne 
diffèrent qu’à l’égard de l’abrogation de la limitation de 
la superficie à 200 m2.

M. Wouter Beke (cd&v) reconnaît que son groupe 
a déposé une proposition de loi similaire. Il reconnaît 
également les nombreux objectifs que cette mesure peut 
permettre d’atteindre mais signale l’exercice budgétaire 
qui est en cours au sein du gouvernement et dans le 
cadre duquel l’éventuelle prolongation de cette mesure 
est examinée.

La proposition de loi à l’examen présente toutefois 
une différence de taille en ce qu’elle prévoit d’abroger 
la limitation de la superficie à 200 m2. L’intervenant fait 
observer que cette limite est effectivement prévue dans 
sa proposition de loi ainsi que dans la réglementation 
actuelle. Il ne comprend toutefois pas bien pourquoi 
cette limitation serait soudainement abrogée car cette 
abrogation ne lui semble guère pertinente et efficace. 
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steunmaatregel voldoende gericht te maken zodat de 
steun op een doelmatige wijze wordt toegekend.

Daarnaast verwijst de heer De Roover ook naar de 
maatregelen die genomen worden door de Vlaamse 
regering, met name de Vlaamse sloop- en heropbouw-
premie. Beide premies zijn echter communicerende 
vaten want de Vlaamse sloop- en heropbouwpremie 
is bestemd voor diegenen die niet gevat zijn onder de 
btw-verlaging. Indien men niet van de ene steunmaat-
regel kan genieten kan men echter wel van de andere 
steunmaatregel genieten.

De heer Wouter Vermeersch (VB) stipt aan dat zijn 
fractie pleit voor een permanente btw-verlaging voor 
het heropbouwen en energiezuinig maken van wonin-
gen. Met het oog op het ondersteunen van betaalbare 
woningen, legt zijn fractie de nadruk op de noodzaak 
van een permanente verlaagde btw van 6 procent op 
afbraak en herbouw enerzijds en zonnepanelen, zon-
neboilers en warmtepompen anderzijds. Deze tijdelijke 
btw-verlagingen hebben hun nut bewezen. Het is van 
cruciaal belang om deze permanent te maken. Enkel zo 
kan men woningen betaalbaar en energiezuinig houden 
voor de burgers.

Tijdelijke btw-verlagingen, zoals de recente verlaging 
van 21 procent naar 6 procent voor de installatie van 
zonnepanelen, warmtepompen en zonneboilers op 
woningen jonger dan 10 jaar, zijn positieve stappen 
en hebben hun nut bewezen. Maar het is van cruciaal 
belang om deze gunstige tarieven permanent te maken 
om betaalbare woningrenovaties te bevorderen.

Zijn fractie zet zich in voor het behoud van voorde-
lige btw-regelingen na het verstrijken van de tijdelijke 
periode. Hij dringt erop aan om zowel de btw-verlaging 
op afbraak en heropbouw als de tijdelijke btw-verlaging 
op zonnepanelen, zonneboilers en warmtepompen per-
manent te maken na 2023. Dit is van groot belang om 
woningrenovaties betaalbaar te houden voor de burgers. 
Vandaar dat zijn fractie het voorliggend wetsvoorstel 
zal goedkeuren.

De heer Peter De Roover (N-VA) stipt aan dat de be-
perking tot 200 m2 niet geldt voor de 32 centrumsteden.
Daarnaast verwijst de spreker naar grote gezinnen en 
nieuw samengestelde gezinnen die vaak over een relatief 
grote behuizing beschikken alsook naar de zorgwonin-
gen. Via dit wetsvoorstel kan dit concept ondersteund 
worden zodat ouders in de nabijheid van hun kinderen 

Cette limite a été choisie à l’époque afin que la mesure 
d’aide soit suffisamment ciblée pour que l’aide soit 
accordée efficacement.

M. De Roover renvoie en outre aux mesures prises 
par le gouvernement flamand, c’est-à-dire à la prime à 
la démolition et à la reconstruction. Ces deux primes 
sont toutefois des vases communicants puisque la 
prime flamande à la démolition et à la reconstruction 
est destinée aux personnes qui ne bénéficient pas du 
taux réduit de TVA. Les personnes qui ne pourront pas 
bénéficier de l’une de ces mesures d’aide pourront 
bénéficier de l’autre.

M. Wouter Vermeersch (VB) souligne que son groupe 
prône une réduction permanente du taux de TVA en faveur 
de la reconstruction et de l’efficacité énergétique des 
habitations. En vue de soutenir l’accessibilité financière 
des logements, le groupe de l’intervenant souligne la 
nécessité d’appliquer en permanence un taux de TVA 
réduit de 6 % à la démolition et à la reconstruction, d’une 
part, et aux panneaux solaires, aux chauffe-eaux solaires 
et aux pompes à chaleur, d’autre part. Ces réductions 
temporaires du taux de TVA ont prouvé leur utilité. Il 
est essentiel de les rendre permanentes. C’est la seule 
solution pour assurer l’accessibilité financière des loge-
ments et leur efficacité énergétique pour les citoyens.

Les réductions temporaires du taux de TVA, par 
exemple la réduction récente de 21 à 6 % pour l’instal-
lation de panneaux solaires, de chauffe-eaux solaires 
et de pompes à chaleur dans des habitations de moins 
de dix ans, sont des mesures positives qui ont démontré 
leur utilité. Il est toutefois crucial de pérenniser ces taux 
avantageux pour promouvoir des rénovations accessibles 
sur le plan financier en matière de logements.

Le groupe de l’intervenant s’engage pour le maintien 
de régimes avantageux en matière de TVA au-delà de la 
fin de la période provisoire. Il demande avec insistance 
la pérennisation de la réduction du taux de TVA sur la 
démolition et la reconstruction et de la réduction du taux 
de TVA sur les panneaux solaires, les chauffe-eaux 
solaires et les pompes à chaleur au-delà de 2023. C’est 
essentiel pour assurer l’accessibilité financière de la 
rénovation des logements pour les citoyens. Le groupe 
de l’intervenant approuvera dès lors la proposition de 
loi à l’examen.

M. Peter De Roover (N-VA) souligne que la limita-
tion à 200 m2 ne s’applique pas aux 32 villes-centres. 
Ensuite, l’intervenant renvoie aux familles nombreuses 
et aux familles recomposées qui disposent souvent de 
logements relativement grands ainsi qu’aux immeubles 
d’habitat accompagné. La loi proposée permettra de 
soutenir ce concept afin que les parents puissent vivre à 
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kunnen genieten van mantelzorg. Zijn fractie kiest resoluut 
voor een schrapping van de beperking om bijkomende 
complexiteit te vermijden en opdat bepaalde gezinnen 
in de samenleving thans uit de boot vallen. Indien er 
echter een meerderheid kan gevonden worden om dit 
wetsvoorstel goed te keuren met het behoud van deze 
beperking aan de hand van een amendement dan zal 
de spreker zich hierbij neerleggen.

Vervolgens wijst de spreker op de urgentie van de 
verlenging van deze steunmaatregel. De voorziene 
deadline van 31 december 2023 kruipt verrassend snel 
dichterbij en zorgt voor heel wat onzekerheid bij de be-
trokken ontwikkelaars, gezinnen en bouwondernemin-
gen. Thans twijfelen heel wat gezinnen om hierin een 
investeringsbeslissing te nemen aangezien het verschil, 
met name 15 %, in absolute termen vaak enkele tiendui-
zenden euro’s bedraagt. Het bouwen van een woning 
is een belangrijk moment in het leven van de burgers 
waardoor dit toch een belangrijke plaats verdient in het 
prioriteitenlijstje van de politiek.

Tot slot wijst de spreker erop dat er thans reeds ad-
viezen beschikbaar zijn die werden verleend in het 
kader van de bespreking van het andere wetsvoorstel 
ter zake (DOC 55 2603/001 tot 4) en wenst hij tijdens 
deze vergadering over te gaan tot de stemming van 
het voorliggend wetsvoorstel. Vandaar dat hij ook het 
voorstel afwijst om dit wetsvoorstel te koppelen aan het 
andere wetsvoorstel (DOC 55 2603/001 tot 4) dat reeds 
door de cd&v-fractie werd ingediend.

De heer Benoît Piedboeuf (MR) stipt aan dat hij geen 
informatie heeft ontvangen van de heer De Roover 
omtrent de budgettaire impact van het voorliggend wets-
voorstel. Vandaar dat hij polst naar de evaluatie van de 
budgettaire impact die de auteurs van het wetsvoorstel 
hebben opgemaakt.

De heer Peter De Roover (N-VA) verwijst hierbij naar 
de adviezen die reeds werden ontvangen in het kader 
van de bespreking van het gelijkaardige wetsvoorstel 
(DOC 55 2603/001 tot 4) van de cd&v-fractie. Hij stipt 
hierbij aan dat er bij een statische benadering sprake is 
van een budgettaire kost maar dat er bij een dynamische 
benadering, waarbij er dus rekening wordt gehouden met 
effecten op de markt, zelfs sprake is van een positieve 
impact op de begroting.

De heer Benoît Piedboeuf (MR) merkt op dat hij 
jammer genoeg ervaring heeft met een aangekondigde 
surplus aan inkomsten die nooit geïnd werd.

De heer Peter De Roover (N-VA) riposteert dat hij 
ervaring heeft met regeringen die aankondigden om hun 
begrotingen op orde te zetten waarbij er ook niets van in 

proximité de leurs enfants avec l’aide d’aidants proches. 
Son groupe soutient résolument la suppression de la 
limitation afin d’éviter toute complexité supplémentaire 
et parce que certaines familles sont aujourd’hui oubliées 
par la société. Si une majorité est cependant disposée 
à approuver la proposition de loi à l’examen moyennant 
le maintien de cette limitation par voie d’amendement, 
l’intervenant s’y résignera.

Ensuite, l’intervenant souligne l’urgence de prolonger 
cette mesure d’aide. La date butoir prévue du 31 dé-
cembre 2023 approche à grands pas et est source de 
nombreuses inquiétudes pour les promoteurs immobi-
liers, les ménages et les entreprises du secteur de la 
construction. À l’heure actuelle, bon nombre de ménages 
hésitent à se décider à investir dès lors que la différence, 
qui s’élève à 15 %, représente généralement des dizaines 
de milliers d’euros en chiffres absolus. La construction 
d’une habitation étant un moment important dans la 
vie des citoyens, cette question doit figurer parmi les 
priorités politiques.

Enfin, l’intervenant souligne que l’on dispose déjà 
aujourd’hui d’avis recueillis dans le cadre de la dis-
cussion de l’autre proposition de loi concernant cette 
matière (DOC 55 2603/001 à 4) et souhaite procéder 
au vote de la proposition de loi à l’examen au cours 
de cette réunion. C’est pourquoi il rejette également la 
proposition de joindre la proposition de loi à l’examen 
à l’autre proposition de loi (DOC 55 2603/001 à 4) qui 
avait déjà été déposée par le groupe cd&v.

M. Benoît Piedboeuf (MR) souligne qu’il n’a reçu 
aucune information de la part de M. Roover au sujet de 
l’impact budgétaire de la proposition de loi à l’examen. Il 
s’enquiert dès lors de l’évaluation de l’impact budgétaire 
réalisée par les auteurs de la proposition de loi.

M. Peter De Roover (N-VA) renvoie à cet égard aux 
avis déjà recueillis dans le cadre de la discussion de la 
proposition de loi analogue du groupe cd&v (DOC 55 
2603/001 à 4). Il souligne à ce propos qu’il est question 
d’un coût budgétaire sous l’angle d’une approche statique 
mais que sous l’angle d’une approche dynamique, s’il 
est tenu donc compte des effets sur le marché, il peut 
même être question d’un impact positif sur le budget.

M. Benoît Piedboeuf (MR) indique qu’il a malheu-
reusement le souvenir de l’annonce de recettes sup-
plémentaires qui n’ont jamais été perçues.

M. Peter De Roover (N-VA) réplique en indiquant 
qu’il a connu des gouvernements qui annonçaient qu’ils 
allaient mettre de l’ordre dans leurs budgets mais qui 
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huis is gekomen. De spreker meent dat het een kwestie 
is van politieke prioriteiten. Hij heeft het belang van deze 
maatregel onderstreept zowel voor de bouwsector als 
voor de ontwikkelaars en de jonge gezinnen.

De heer Benoît Piedboeuf (MR) verwijst naar het wets-
voorstel tot oprichting van een btwcompensatiefonds ten 
behoeve van de gemeenten en de OCMW’s, in verband 
met hun investeringen die bijdragen tot de overgang 
naar een koolstofarme maatschappij (DOC 55 498/001) 
dat door zijn fractie werd ingediend. Dit wetsvoorstel 
heeft tot doel om de lokale overheden te stimuleren om 
investeringen te doen die gericht zijn op verminderen 
van de CO2-uitstoot.

Dit wetsvoorstel werd tot op heden echter nog niet 
goedgekeurd ondanks de geringe budgettaire impact van 
40 miljoen euro die door de potentiële positieve nevenef-
fecten voor de begroting gecompenseerd kan worden.

De heer Peter De Roover (N-VA) merkt op dat de 
reden voor het feit dat dit wetsvoorstel nog niet werd 
goedgekeurd moet gezocht worden in een bevoegd-
heidsconflict. Dat is een juridisch-technisch probleem. 
Tussen droom en daad staan nu eenmaal vaak wetten 
en praktische bezwaren.

De heer Christian Leysen (Open Vld) stipt aan dat 
de federale overheid al in heel wat zaken tussenkomst 
die de deelstaten tot hun bevoegdheden rekenen. De 
spreker meent dat het wijselijk is om thans af te wach-
ten wat er mogelijk is binnen het kader van de federale 
begrotingsopmaak en dus het initiatief te laten aan de 
federale regering.

De heer Peter De Roover (N-VA) merkt op dat de 
btw-wetgeving tot bevoegdheid behoort van de federale 
overheid en bijgevolg kan de spreker niet anders dan in 
deze commissie een wetsvoorstel neerleggen om het 
btw-tarief aan te passen.

De heer Christian Leysen (Open Vld) stipt aan dat 
de federale overheid maar al te vaak opdraait via btw-
verlagingen voor gunsten die betrekking hebben op 
bevoegdheden van de deelstaten. Hierdoor wordt de 
begroting van de federale overheid bezwaard en ont-
komen de deelstaten aan de budgettaire lasten die 
hiermee gepaard gaan.

n’en ont rien fait non plus. L’intervenant estime que 
c’est une question de priorités politiques. Il a souligné 
l’importance de cette mesure tant pour le secteur de la 
construction que pour les promoteurs immobiliers et les 
jeunes ménages.

M. Benoît Piedboeuf (MR) renvoie à la proposition 
de loi, déposée par son parti, visant à créer un Fonds 
de compensation TVA pour les communes et les CPAS 
sur des investissements publics favorisant la transition 
vers une société bas carbone (DOC 55 498/001). Cette 
proposition de loi vise à encourager les pouvoirs locaux 
à réaliser des investissements pour réduire leurs émis-
sions de CO2.

Cependant, cette proposition de loi n’a pas encore 
été adoptée en dépit d’un faible impact budgétaire 
de 40 millions d’euros pouvant être compensé par des 
effets secondaires positifs potentiels pour le budget.

M. Peter De Roover (N-VA) souligne que si cette 
proposition de loi n’a pas été adoptée, c’est en raison 
d’un conflit de compétences. Il s’agit d’un problème 
juridico-technique. Entre le rêve et la réalité se dressent 
souvent des lois et des obstacles pratiques.

M. Christian Leysen (Open Vld) indique que l’autorité 
fédérale intervient déjà dans de nombreuses matières rele-
vant des compétences des entités fédérées. L’intervenant 
estime qu’il serait sage d’attendre de savoir ce qui est 
possible dans le cadre de la confection du budget fédéral, 
et donc de laisser l’initiative à l’autorité fédérale.

M. Peter De Roover (N-VA) souligne que puisque 
la législation sur la TVA relève des compétences de 
l’autorité fédérale, l’intervenant n’a pas d’autre choix 
que de déposer une proposition de loi visant à modifier 
le taux de TVA dans cette commission.

M. Christian Leysen (Open Vld) indique qu’en pro-
cédant aux baisses de TVA, l’autorité fédérale prend 
trop souvent en charge les coûts de faveurs liées aux 
compétences des entités fédérées, ce qui grève le bud-
get de l’autorité fédérale et permet aux entités fédérées 
de ne pas assumer les charges budgétaires qui y sont 
associées.
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III. — STEMMINGEN

Art. 1

Artikel 1 van het wetsvoorstel werd verworpen met 
10 tegen 6 stemmen.

Derhalve wordt het gehele wetsvoorstel als verworpen 
beschouwd.

De rapporteur, De voorzitster,

Joris Vandenbroucke Marie-Christine Marghem

III. — VOTES

Article 1er

L’article 1er de la proposition de loi est rejeté par 10 voix 
contre 6.

En conséquence, l’ensemble de la proposition de loi 
est considéré comme rejeté.

Le rapporteur, La présidente,

Joris Vandenbroucke Marie-Christine Marghem
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